
مربی پرتغالی: تنها حسرتم این است که 
چرا مهدی طارمی دیر به اروپا رسید

مهدی طارمی این روزها سوژه رسانه های مختلف است. 
شنبه  شب در چارچوب رقابت های فوتبال پرتغال، پورتو با 
درخشش مهدی طارمی موفق شد مقابل پاکوس فریرا به 
برتری دست یابد. ستاره کشورمان در این مسابقه 2 پاس 
گل داد و یک گل نیز به ثبت رساند تا به تاثیرگذارترین 
بازیکن لیگ پرتغال بدل شود. طارمی در حال حاضر روی 
25 گل پورتو تاثیرگذار بوده اس��ت و توانسته با آمار 13 
گل و 12 پاس گل از »رافا سیلوا« ستاره بنفیکا نیز جلو 
بزند. در همین رابطه سایت Renaissance مصاحبه ای 
با »برونو مارینو« مربی پرتغالی انجام داده که در خاورمیانه 
کار کرده است. مارینو درباره عملکرد طارمی گفت: او در 
الغرافه نش��ان داد می تواند در اروپا بازی کند. عملکرد او 
اصلا مرا متعجب نکرد. او بازیکنی باهوش است. در قطر 
و ریوآوه بر اساس سیستم بازی، او بیشتر یک گلزن بود 
ولی در پورتو او هم یک گلزن است و هم در بین خطوط 
به بازیس��ازی کمک می کند. او یک بازیکن خارق العاده 
است و توانسته در فصل دوم حضورش در پورتو نمایشی 
بی نظیر به اجرا گذارد و آمارش را نس��بت به قبل بهبود 
بخش��د. این مربی پرتغالی مدعی شد طارمی را از زمان 
الغرافه می شناسد و گفت: تنها حسرتم این است که چرا 
او با توجه به کیفیتش اینقدر دیر به اروپا رسید. او همه 
جای زمین هوشیار بازی می کند؛ چه توپ داشته باشد 
و چه توپ نداشته باشد. او همچنین بین خطوط بخوبی 
حرکت می کند. به نظرم همه کار می تواند بکند؛ بازی را 
بخوبی تشخیص می دهد و می تواند به سرعت در فضاها 

حرکت کند. او یک بازیکن مهم در تیم است. 

استقلال به نساجی رسید، پرسپولیس به آلومینیوم
داربی، شاید در فینال حذفی

تیم های پرسپولیس و استقلال در مرحله یک چهارم نهایی 
جام حذفی به ترتیب مقابل آلومینیوم و نساجی قرار خواهند 
گرفت. قرعه کشی مرحله یک چهارم نهایی و نیمه نهایی جام 
حذفی فوتبال دیروز در محل سازمان لیگ برگزار شد و ۸ 
تیم باقیمانده در این مرحله یعنی استقلال تهران، پرسپولیس،  
خلیج فارس ماهش��هر، آلومینیوم اراک، مس کرمان، مس 
رفسنجان، نساجی مازندران و خیبر خرم آباد حریفان خود را 
شناختند. بر همین اساس تقابل تیم های این مرحله به شکل 

زیر خواهد بود )تیم میزبان ابتدا آمده است(:
خلیج فارس ماهشهر - مس رفسنجان

استقلال تهران- نساجی مازندران
پرسپولیس تهران- آلومینیوم اراک

مس کرمان - خیبر خرم آباد
دیداره��ای مرحله نیمه نهایی جام حذفی نیز به این 
شرح است )میزبان و میهمان بعد از برگزاری دیدارهای 

یک چهارم نهایی مشخص خواهد شد(:
برنده )خلیج فارس ماهشهر - مس رفسنجان( - برنده 

)پرسپولیس - آلومینیوم اراک(
برنده )اس��تقلال- نس��اجی مازندران( - برنده )مس 

کرمان - خیبر خرم آباد(
مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی 2۰ و 21 فروردین 
برگزار خواهد شد و به فاصله یک هفته مرحله نیمه نهایی 
برگزار می شود. تاریخ فینال جام حذفی نیز ۷ اردیبهشت 

1۴۰1 تعیین شده است.

اسکوچیچ ارزان ترین مربی 
جام جهانی ۲۰۲۲

اسپورتال، حقوق س��رمربیان تیم های ملی کشورهای 
مختل��ف را مقایس��ه کرده اس��ت که دراگان اس��کوچیچ 
ارزان ترین مربی در بین مربی هایی است که در قطر حضور 
خواهند داشت. به گزارش توتال اسپورتال، سرمربی می تواند 
مهم ترین نقش را در تیم خود داشته باشد. در واقع او مسؤول 
برد یا باخت تیم است. از همین رو نگاهی به دستمزد مربیان 
تیم های ملی حاضر در جام جهانی 2۰22 خواهیم انداخت. 
دستمزد مربیان تیم  ملی در حدود 35۰ هزار تا ۷ میلیون 
دلار آمریکاست. بیست ودومین دوره جام جهانی فوتبال در راه 
است و تیم های فوتبال صعود کرده از ۶ قاره مختلف مشتاقانه 
منتظر شروع این رویداد هستند. این در حالی است که هنوز 
تکلیف همه 32 تیم حاضر در جام جهانی قطر مشخص نشده 
است. در این میان پس از جام جهانی روسیه در سال 2۰1۸، 
برخی تیم ها مربیان کهنه کار خود را جایگزین کردند و یک 
مربی جدی��د را به خدمت گرفتند، البته برخی تیم ها هم 

مربیان قدیمی خود را حفظ کردند. 

داور هلندی دیدار پاری سن ژرمن
و رئال را سوت می زند

یوفا داور هلندی را به عنوان قاضی دیدار پاری سن ژرمن 
براب��ر رئال مادرید انتخاب کرد. به گزارش اس��پورت، در 
یکی از حس��اس ترین بازی های دور برگشت یک هشتم 
نهایی لیگ قهرمانان اروپا چهارشنبه شب رئال مادرید به 
مصاف پاری س��ن ژرمن خواهد رفت. یوفا »دنی ماکلی« 
داور سرشناس هلندی را به عنوان داور این بازی حساس 
انتخاب کرد. این بازی در حالی برگزار می شود که رئال در 

بازی رفت با یک گل در فرانسه شکست خورد. 

سرمربی پیشین تیم  ملی فوتبال 
ایران درگذشت

»فرانک اوفارل« سرمربی پیشین تیم  ملی فوتبال ایران 
و قهرمان بازی های آسیایی 1۹۷۴ درگذشت. 

به گزارش دیلی میرور، فرانک اوفارل بین سال های 1۹۷۴ 
تا 1۹۷۶ )1353 تا 1355( هدایت تیم  ملی فوتبال ایران را بر 
عهده داشت و به همراه تیم  ملی ایران فاتح بازی های آسیایی 
1۹۷۴ شد. اوفارل همچنین با تیم  ملی ایران در سال 1۹۷۶ 
به المپیک مونترال صعود کرد. این مربی بعد از ناکامی ایران 
در صعود به جام جهانی ۷۴ جای محمود بیاتی را گرفت و 

تاثیر خوبی در تیم  ملی ایران داشت. 
اوفارل ایرلندی که هدایت منچس��تریوناتید را نیز در 
کارنامه خود داش��ت، در ۹۴ س��الگی درگذشت. اوفارل 
سابقه هدایت تیم هایی چون منچستریونایتد، لسترسیتی، 

کاردیف سیتی و الشباب امارات را در کارنامه داشت. 

اخبار

ورزشی

ادامه از صفحه اول
دیکته  آمریکا، ناجی لبنان نیست ■

دبیرکل حزب الله در بخش دیگر اظهارات خود به مساله لبنان 
پرداخت و خطاب به مسؤولان و مردم لبنان گفت: »تن دادن به 
دیکته های آمریکا، لبنان را نجات نخواهد داد، بلکه بر مشکلاتش 
خواهد افزود. اگر در پی جلب رضایت آمریکا هستید، باید بدانید 
نخواهید توانست زیرا مطالبات این کشور حد و مرزی ندارد. ولی 
سؤال اینجاست که در ازای پذیرش دیکته های آمریکا، چه چیزی 

به دست خواهید آورد؟« 
دبیرکل حزب الله ضمن طرح این پرسش که چرا در گذشته 

مسؤولان لبنانی خواستار بی طرفی بودند ولی در حال حاضر و 
در قبال روسیه، بی طرف نیستند، تأکید کرد: »زمانی که لبنان 
در جانبداری از آمریکا بیانیه صادر کرد، چرا مدعیان بی طرفی، 

در برابر بیانیه لبنان سکوت کردند؟« 
نصرالله با طرح این پرسش که مردم لبنان از آمریکایی ها چه 
چیزی عایدش��ان شد جز وعده دروغ، خاطرنشان کرد: »آمریکا 
درب��اره نفت و برق وعده های زیادی داد ولی به کدام یک عمل 
کرد؟ آیا می دانید تا به این لحظه، وزارت خارجه آمریکا به مصر 
و اردن، به صورت کتبی اعلام نکرده اس��ت که از قانون س��زار 
معاف هستند تا بتوانند برق و سوخت وارد کنند. این توهمات 

از کجا ناشی می شود؟« 
دبیرکل حزب الله با اشاره به اینکه شرکت های چینی و روسی 
از یک سال و نیم پیش، پیشنهاداتی مطرح کردند ولی مسؤولان 
لبنانی به خاطر فشار آمریکا نپذیرفتند، تصریح کرد: »مسؤولان 
گفتند ما نمی توانیم و آمریکا اجازه نمی دهد. یک شرکت روسی 
نیز پیش��نهاد داد پالایش��گاه احداث کند ولی این پیشنهاد نیز 
پذیرفته نش��د. این ش��رکت حتی اعلام آمادگی کرد که همه 
نیازهای لبنان به فرآورده های نفتی را تأمین کند. این ش��رکت 
تأکید کرد می تواند فرآورده های نفتی را به پول لبنان بفروشد و 
لبنان را به صادر کننده این فرآورده ها تبدیل کند ولی لبنان تا 

امروز و پس از مذاکرات یک ونیم ساله، هیچ پاسخی نداده است«. 
وی با بیان اینکه س��فارت آمریکا اج��ازه نمی دهد لبنان به 
پیشنهاد این شرکت روسی پاسخ دهد، گفت: »روسیه به مسؤولان 
لبنانی گفته است اگر با ما قرارداد امضا کنید، گاز شما را تأمین 
خواهی��م کرد و دیگر به مصر نیاز نخواهید داش��ت ولی باز هم 
نپذیرفتند. آمریکا اجازه نمی دهد لبنان به سمت روسیه متمایل 
شود و جایگزینی هم معرفی نمی کند. با این ذهنیت نمی توان گاز، 
برق و فرآورده های نفتی تأمین کرد، لذا اگر حزب الله تصمیمات 
حکومت را در دس��ت داشت یک سال و نیم قبل این پیشنهاد 

روسیه را می پذیرفت«.

 سیدحسن نصرالله: 

آمریکا و انگلیس، اوکراین را به سوی جنگ سوق دادند

سیلوا رسماً استقلالی شد
»رافائل سیلوا« پس از حضور در باشگاه استقلال و دیدار با مصطفی آجورلو، مدیرعامل باشگاه استقلال، قرارداد رسمی خود را به امضا رساند. مدافع برزیلی 
2۹ ساله که در شهر کویابا در غرب برزیل متولد شده، در سال های اخیر پیراهن تیم های بوآویشتای پرتغال و الفیصلی عربستان را بر تن کرده و یک 
قهرمانی جام حذفی عربستان در فصل گذشته را با الفیصلی به دست آورده است. مدت قرارداد سیلوا با باشگاه استقلال پایان فصل جاری است. 

زهلره فللاح زاده: دوشنبه ش��ب هتل 
المپیک تهران با همت و تلاش وزارت 
ورزش و جوانان، میهمان مدیران 2 باش��گاه اس��تقلال و 
پرس��پولیس و پیشکس��وتان آنها بود تا پ��س از واگذاری 
س��هام این 2 باشگاه به بخش خصوصی، کنار هم جشنی 
را برپا کنند؛ اتفاقی که سرانجام افتاد و هواداران سرخابی 
توانستند با پذیره نویسی سهام یک گام به جلو بردارند تا 
بزودی به عنوان سهام داران باشگاه یکی از اعضای خانواده 

بزرگ استقلال و پرسپولیس شوند . 
خاندوزی: قدم اول را محکم برداشته ایم ■

در این مراس��م سیداحس��ان خاندوزی، وزیر اقتصاد و 
دارایی هم حضور داش��ت و در رابطه با خصوصی ش��دن 
باش��گاه های اس��تقلال و پرس��پولیس گفت: خوشحالم 
ک��ه در دوره کوتاهی از ش��روع دولت ای��ن اتفاق میمون 
یعنی خصوصی س��ازی 2 باش��گاه رقم خورد. می خواهم 
از همه کس��انی که برای این 2 باش��گاه در این س��ال ها 
- از جمله پیشکس��وتان- زحمت کشیده اند، تشکر کنم. 
خصوصی سازی یک راه است تا ما را به اهدافی منتقل کند. 
این 2 باشگاه قرار است به دامن مالکان اصلی شان برگردد. 
وی افزود: واگذاری مالکیت 2 باش��گاه منجر به اصلاح 
س��اختار فوتبال ما می شود و عدم شفافیت در این ورزش 
کمتر می شود. ما 5 سال بعد شاهد ثمرات کارهای امروز 
و دیروزمان خواهیم بود. چون س��اختار این 2 باش��گاه به 
سمت شفافیت، حرفه ای شدن و کارآمد شدن خواهد رفت. 
خاندوزی در پایان صحبت های خود گفت: می خواهیم 
قدم اول را که مس��تحکم برداشته ایم بتوانیم در ادامه هم 

ادامه دهیم و قدم های مستحکم بعدی را برداریم. 
مصطفی آجورلو: مردمی سازی اقتصاد منجر به رشد و  ■

شکوفایی باشگاه می شود
بسیاری از مدیران سابق 2 باشگاه استقلال و پرسپولیس 
در 2 دهه اخیر ش��اهد وعده هایی از س��وی نهادها جهت 
خصوص��ی ش��دن تیم های ش��ان بوده اند اما هی��چ گاه به 
حقیقت تبدیل نشد تا اینکه در دولت جدید و با روی کار 
آمدن سیدحمید سجادی به عنوان وزیر ورزش و جوانان، 
سرانجام این اتفاق افتاد و حالا مصطفی آجورلو در سالی 
که به اس��تقلال آمد، شاهد تحقق این وعده دست یافتنی 
ش��د. آجورلو در این مراس��م اظهار داشت:  خوشحالم که 
امروز شاهد محقق شدن یکی از وعده های ورزش حرفه ای 
و آغاز پروس��ه خصوصی سازی هستم. در ابتدای حضورم 

در مجموعه باش��گاه استقلال به دنبال پیشرفت و توسعه 
در 3 حوزه عمرانی، اقتصادی و ورزش��ی بودیم. در حوزه 
اقتص��ادی کارهایی از جمله تبلیغات محیطی و... را انجام 
دادیم و هدف نهایی ما اقتصادی شدن برند بزرگ باشگاه 
اس��تقلال بود. در حوزه ورزش، برای رسیدن به قهرمانی 
در تلاش هس��تیم و در بخش عمرانی هدف کوتاه مدت و 
بلندمدت��ی را بر مبنای نیازهای باش��گاه تعیین کرده ایم. 

در  اس��تقلال  مدیرعامل 
خصوصی سازی  گفت:  ادامه 
اس��تقلال، حرکت به سمت 
ثروتمن��د ش��دن و حرفه ای 
ش��دن اس��ت و می تواند به 
عنوان نقطه عطف در تاریخ 
این باش��گاه قلمداد ش��ود. 
ب��دون تردی��د موفقیت در 
تحق��ق  خصوصی س��ازی، 

درآمده��ای باش��گاه و پرداخ��ت حق پخ��ش، تبلیغات 
محیطی و فروش محصولات باش��گاه است. مردمی سازی 
اقتصاد منجر به رش��د و شکوفایی باشگاه خواهد شد. این 
فرآیند خصوصی سازی در ورزش حرفه ای می تواند الگویی 
متفاوت برای اقتصاد کش��ور باشد. ورود به بورس و حوزه 
بازار سرمایه، سرمایه قابل توجه و بی سابقه ای برای ورزش 
حرفه ای و اقتصاد به ش��مار می رود و این روند درس��تی 
اس��ت و امیدوارم این اتفاق با طی فرآیند طراحی شده به 

نتیجه برسد. 
وی اف��زود: ما در ابتدای راه ق��رار داریم و این روند به 
حمایت جدی مسؤولان امر بویژه دولت محترم، مجلس، 
قوه  قضائیه و صداوسیما و تصویب قوانین و اجرای مصوبات 
نیاز دارد. اقتصادی ش��دن فوتبال حرفه ای با حضور مردم 
و ه��واداران در این عرصه آغاز ش��ده اس��ت اما ادامه این 
روند نیازمند محقق ش��دن حقوق��ی از جمله حق پخش 
تلویزیونی، کپی رایت، تبلیغات محیطی و سایر درآمدهای 

متعارف است. 
آجورل��و در پایان تصریح ک��رد: جا دارد از جناب آقای 
دکتر رئیسی رئیس جمهور محترم، دکتر مخبر معاون اول 
رئیس جمهور، دکتر خاندوزی، دکتر قربان زاده، دکتر فدایی 
و دکتر سجادی تشکر کنم که همگام ما بودند. ما در ابتدای 
راه هستیم. این مسیر تازه شروع شده است و برای طی این 
مسیر حتما نیازمند حمایت جدی شما و هواداران هستیم.

درویش: با روند خصوصی سلازی به دنبال رسلیدن به  ■
جایگاه اصلی در آسیا هستیم

در ادامه این مراسم رضا درویش، مدیرعامل پرسپولیس 
نیز در رابطه با این اتفاق بزرگ صحبت کرد . وی در ابتدای 
صحبت هایش گفت: با یک همت ملی یک کار نشدنی امروز 
انجام شد. تا دیروز با طرفداران پرشور باشگاه روبه رو بودیم 
و از امروز به بعد با مالکان محترم باش��گاه مواجه خواهیم 
بود که این امر مسؤولیت ما 

را سنگین تر می کند. 
وی افزود: ش��اید یکی از 
دلای��ل ناکام��ی تیم های ما 
در عرصه رقابت های آسیایی 
نداش��تن بنیه مالی بوده که 
امیدواری��م در ادام��ه راه ب��ا 
روند خصوصی سازی، با یک 
برنامه ریزی دقیق و با تلاش 
مضاعف به جایگاه اصلی خود در آسیا برسیم و این شدنی 

است. 
مدیرعامل پرسپولیس در ادامه تصریح کرد: با حمایت 
دولت و ش��خص وزیر ورزش و جوانان و رئیس س��ازمان 
خصوصی سازی این حرکت بزرگ آغاز شد و از امروز برای 
کوچک ترین بحث مالی و س��ایر حوزه های باش��گاه اتاق 
شیش��ه ای در 2 باش��گاه وجود خواهد داشت که زیر نظر 

مردم و نهاد های نظارتی خواهد بود. 
درویش در پایان گفت: بار دیگر از بانیان این اتفاق بویژه 
از وزیر ورزش و جوانان و آقای قربان زاده، رئیس س��ازمان 
خصوصی س��ازی که بشدت پیگیر این اتفاق بودند و وقت 

زیادی گذاشتند تا این کار انجام شود، تشکر می کنم. 
دکتر سجادی: یک کار مردمی و انقلابی رقم خورده است ■

در پایان این مراس��م سیدحمید سجادی، وزیر ورزش 
و جوانان که بدون شک تلاش های زیادی برای تحقق این 
رویای دس��ت یافتنی انجام داد در رابطه با این اتفاق مهم 
گفت: تقارن اعیاد اخیر با خصوصی سازی 2 باشگاه استقلال 
و پرس��پولیس را به فال نیک می گیریم. اتفاق خوبی رقم 
خورده و مس��ؤولیت سنگینی بر عهده ما است. خطاب به 
آنهای��ی که فکر می کنند اهم توجه ما به ورزش اس��ت و 
جوان��ان را فراموش کرده ایم، می گویم این واگذاری از آن 
کارهایی است که برای جوانان است. اینجا به عنوان خادم 
ورزش و جوان��ان از دکتر رئیس��ی، رئیس جمهور محترم 

تشکر می کنم. 
وزی��ر ورزش و جوان��ان در ادامه تصری��ح کرد: قبل از 
انتخابات با جمعی از ورزش��کاران خدمت ایشان رسیدیم 
و آق��ای مظلومی در آنجا از ایش��ان خواس��ت در صورت 
رئیس جمهور شدن دس��تور به خصوصی شدن 2 باشگاه 
بدهند که ایشان هم قول به این کار دادند. واقعا یک کار 

مردمی و انقلابی رقم خورد. 
دکت��ر س��جادی اف��زود: از آقایان آجورل��و و درویش 
می خواهم برنامه ریزی کنند تا تیم های بانوان اس��تقلال و 
پرسپولیس هم شکل بگیرند. خیلی از خانم ها دوست دارند 
لباس این 2 تیم را بپوشند و امیدوارم این اتفاق محقق شود. 
وزیر ورزش در ادامه تصریح کرد: یک خواهش هم قبلا 
کرده بودم. ما حدود یکصد سال فوتبال نوین و ساختار یافته 
در ایران داریم. من آرزو دارم ورزش چوگان که 3 هزار و 
5۰۰ س��ال در ایران قدمت دارد، در این 2 باش��گاه ایجاد 
شود. البته تصمیم با خود مدیران 2 باشگاه مردمی است. 
دکتر سجادی گفت: امشب نوبت استقلال و پرسپولیس 
ب��ود و از ف��ردا کار دقیق و تخصصی ای پی��ش رو داریم. 
حتما جلس��ات تخصصی نیاز داریم. ان ش��اءالله فواید این 
واگذاری در فوتبال دیده خواهد ش��د. ما ش��نیده بودیم 
که فوتبال ایران آقای آسیاس��ت ولی با اتفاقاتی که اخیرا 
رخ داد، خیل��ی ب��ه ما برخ��ورد. البته این اتفاق از س��ال 
2۰1۶ و ناش��ی از پرونده هایی ب��ود که از آن موقع جمع 
ش��ده بود. شأن ملت ما این نیس��ت که 5 روز AFC به 
م��ا وقت دهد و نامش را هم بگذارد راس��تی آزمایی. واقعا 
آن 5 روز، کار ش��بانه روزی ب��ود ول��ی توجه��ی به کارها 
 نش��د و رای صادر ش��د و موجب ناراحتی هواداران 2 تیم

شد. 
وی در ادام��ه درباره تیم  ملی فوتبال ایران عنوان کرد: 
من کارش��ناس فوتبال نیس��تم ولی کارشناسان فوتبال 
می گویند ما س��تاره های خوبی داری��م و تیم  ملی ما تیم 
بسیار خوبی است. برای تیم  ملی در مسابقه با کره جنوبی 

آرزوی موفقیت دارم. 
دکتر سجادی در پایان در رابطه با حضور تماشاگران در 
داربی پایتخت در روز پنجشنبه -2۶ اسفندماه- صحبت 
کرد و گفت: امروز غروب مصوب شد داربی پیش رو با 3۰ 
درصد تماشاگران باشد و مجوز آن صادر شد. قرار شد 1۰ 
هزار نفر از هواداران اس��تقلال و 1۰ هزار نفر از هواداران 

پرسپولیس در آن بازی حاضر شوند.

گزارش

محمد رشلوند: باز هم یکی از اهالی سینمای ایران در خارج از 
کشور برای جلب توجه رسانه های غربی، صحبت هایی را مطرح 
کرد که حقیقتا هیچ ارتباطی به واقعیت ندارد. این بار قرعه به 
ن��ام دختر یکی از بهترین مهاجمان تاری��خ فوتبال ایران افتاد؛ 
»ترانه« دختر حمید علیدوستی؛ فوتبالیستی که دهه ۶۰ یکی 
از بهترین های ایران به ش��مار می رفت. با این وجود دختر این 
پیشکسوت فوتبال درباره ورزش زنان در ایران و همچنین شنا، 
ادعایی را مطرح کرده که باعث تعجب بسیاری از اهالی شنای 
ایران و همچنین جامعه ورزش شده است. ورزش بانوان در ایران 
پا به پای ورزش مردان، در حال رشد و گسترش است. اگر ادعای 
علیدوستی واقعیت داشته باشد و اساسا ورزشکار زن ایرانی هویت 
نداشته باشد، چگونه پیش از این کیمیا علیزاده موفق به کسب 
مدال المپیک شد؟ نکته تلخ ماجرا اینجاست که همان کیمیا هم 
بعد از آن همه توجهی که به او شد و فضایی که خلق شد تا او 
و دیگر دختران ایران بتوانند در میادین جهانی و المپیک حاضر 
ش��وند، بعد از رفتن، حرف هایی زد که دل همه را به درد آورد. 
نمی دانیم ش��اید این خاصیت آب و هوای آن سوی مرزهاست 
که به محض خروج از ایران، باعث چنین مصاحبه هایی می شود. 
در این میان ترانه علیدوستی اساسا حرف غلطی زده و طبیعتا 
شنونده آن در غرب، تصویری بسیار بسته و عجیب از کشورمان 
در ذهن خود خواهد ساخت. وقتی این سیاه نمایی از سوی یک 
هنرپیشه ایرانی مطرح  شود، دیگر چه انتظاری از منتقد مغرض 

آن سوی آب می توان داشت؟
ترانه علیدوستی چه گفت؟ ■

ترانه علیدوستی که به آمریکا سفر کرده، طی گفت وگویی، 
ادعایی عجیب را درباره ورزش زنان در ایران مطرح کرده است. 
هنرپیشه سینما و تئاتر که این روزها در آمریکا حضور دارد، در 
اظهاراتی عجیب مدعی ش��د ورزش شنا در ایران برای بانوان 
کش��ورمان ممنوع است. ترانه علیدوستی که در فیلمی به نام 
»اورکا« با این مضمون و محتوا که یک ورزشکار زن با ثبت 3 
رکورد گینس در دنیا، در کشور خودش دچار محدودیت است، 
ایفای نقش کرده و اکنون برای اکران این فیلم در آمریکا به سر 
می برد، طی گفت وگویی، مدعی شد در ایران هویت ورزشی برای 
بانوان وجود ندارد و شنا برای زنان در ایران رسما ممنوع است! 
ترانه علیدوستی در حالی این ادعای بشدت عجیب را مطرح کرده 
که فدراسیون شنای ایران همیشه برگزاری مسابقات شنا را در 
رده های پایه و بزرگسالان و باشگاه ها و تیم ملی برای بانوان در 
استان های مختلف در نظر داشته و اخبار آن نیز با جست وجویی 

ساده در فضای مجازی قابل مشاهده است. برای نمونه همین 
چندی پیش، مسابقات شنای دختران استان گلستان به مناسبت 
گرامیداشت دهه مبارک فجر به همت هیات شنای شهرستان 
گرگان روز 1۴ بهمن برگزار شد. همچنین مسابقات شنای رده 
سنی ۷ تا 1۷ سال دختران در منطقه آزاد اروند، مسابقات شنای 
مسافت کوتاه جام ری، مسابقات واترپلو رده سنی بالای 1۴ سال 
جام فجر، مسابقات رکوردگیری شنای بانوان در اصفهان و انجام 
مسابقات لیگ برتر واترپلوی زنان و... از جمله رویدادهایی بوده که 
در همین ماه های اخیر برگزار شده است. ماه گذشته نیز همایش 
معرفی بانوی اخلاق ورزش کشور توسط کمیسیون زنان و ورزش 
کمیته ملی المپیک برگزار شد و از محبوبه مشهدی شریف و 
نیایش اسکندری به عنوان مربی و ورزشکار برتر اخلاق فدراسیون 

شنا تقدیر به عمل آمد. 

دعوت فدراسلیون ایران از ترانه علیدوستی برای حضور  ■
در مسابقات

از س��وی دیگر فدراسیون شنا، ش��یرجه و واترپلو از ترانه 
علیدوستی برای حضور در مسابقات شنای زنان در ایران دعوت 
کرد. شهرناز ورنوس، نایب رئیس بانوان فدراسیون شنا، شیرجه 
و واترپلو در واکنش به اظهارات هنرپیشه سینما گفت: ابتدا 
تشکر می کنم از خانم ترانه علیدوستی که به این رشته علاقه 
دارند و دغدغه مند هس��تند ولی بسیار متعجبم چرا با وجود 
این حجم از دغدغه مندی اخبار مربوط به این رشته را پیگیری 
نمی کنند. ما در 2 سال گذشته که با وجود کرونا تمام استخرها 
بسته بودند، فعالیت های مان را خیلی محدود نکردیم و همین 
اخیرا فقط در رشته شنا ۴ مسابقه را در بخش بانوان به صورت 
جام و جشنواره برگزار کردیم که اتفاقا استقبال خوبی هم شد. 

روزهای 1۹ و 2۰ اس��فند سال جاری مسابقات رکوردگیری 
داریم که به شخصه از خانم علیدوستی دعوت می کنم بیایند 
و از نزدیک فعالیت زنان ایران را در رش��ته شنا تماشا کنند. 
وی افزود: فعالیت بانوان در رش��ته شنا فقط مربوط به چند 
سال اخیر نیست، من شخصا از سال ۷1 عضو تیم  ملی شنای 
بانوان بودم و حالا هم به عنوان نایب رئیس بانوان فدراسیون به 
فعالیتم ادامه می دهم. ما حتی در سال 13۷1 میزبان مسابقات 
بازی های کشورهای اسلامی بودیم که شنای بانوان هم در این 
رویداد حضور داشت و اتفاقا از سایر کشورها نیز در ایران حاضر 
بودند. حالا اینکه در یکسری مسابقات برون مرزی حضور نداریم 
به دلیل موازین و شرایطی هست که برای شنای بانوان ایران 
تعریف شده و این دلیل بر این نیست که فعالیت بانوان ایران 

در شنا با مشکلاتی روبه رو باشد. 

ادعای عجیب و جعلی ترانه علیدوستی در آمریکا درباره شنای زنان در ایران

شیرجه در استخر خالی

چهار شنبه 18 اسفند 1۴۰۰
وطن امروز     شماره 3۴۴5

    تحقیق کردی یا نه؟     
طبیعتا هر هنرپیشه ای قبل از قبول هر نقشی، ابتدا یک 
تحقیقات کلی و در صورت پذیرش نقش، سپس  تحقیقات 
جزئ��ی را درباره آن حرفه انجام می دهد تا بتواند از اجرای 
ریزه کاری های آن نقش بر آید. ترانه علیدوستی که قرار بود 
برای چنین فیلمی، در نقش یک شناگر حرفه ای ظاهر شود، 
آیا هیچ تحقیقی درباره ورزش شنای زنان ایران کرده است؟ 
می شود باور کرد او هیچ اطلاعاتی درباره شنای بانوان ایران 
ندارد؟ اگر حالت سخت را باور کنیم و بگوییم او بعد از قبول 
کردن این نقش حتی یک جست وجوی ساده اینترنتی هم 
درباره نقشش انجام نداده و اصولا هیچ اطلاعاتی از ورزش 
ش��نا در بخش بانوان ندارد که باید درباره حرفه ای بودنش 
در س��ینما، حقیقتا تردید کرد! اما اگر او واقعا اصول کار را 
می دانسته و درباره نقشش اطلاعاتی را کسب کرده، چرا باید 
در آمریکا آن مصاحبه را انجام دهد و بگوید در ایران ش��نا 
برای زنان ممنوع است؟ هر چه سعی کردیم خوش باورانه 
به این مصاحبه کوتاه نگاه کنیم، نتوانستیم. شاید هم ترانه 
علیدوستی حقیقتا در ترجمه افکارش و به زبان آوردن آن به 
انگلیسی دچار اشتباه شده باشد. مگر می شود در ایران زندگی 
کرد و این همه استخر مخصوص بانوان را ندید؟! این همه 
خبر درباره ورزشکاران شنا در بخش زنان را دید و دست آخر 
گفت شنا در ایران برای زنان به صورت رسمی ممنوع است؟!

شامگاه دوشنبه مراسم واگذاری سهام سرخابی ها با حضور وزیر ورزش و مدیران ۲ باشگاه سرخابی برگزار شد

گزارش یک جشن


